
 04/2021

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE§
DE L'AJUNTAMENT CELEBRADA EL DIA 21 DE SETEMBRE DE 2021

A la Sala de Plens de l’Ajuntament de Guardiola de Berguedà, essent les dinou hores i dotze 
minuts del dia vint-i-ú de setembre de 2021, sota la presidència de l’Il.ltre. Sr. Alcalde Josep Lara 
Tristante, es constitueix el Ple de l'Ajuntament a l'efecte de celebrar sessió ordinària en primera 
convocatòria.

Assisteixen a l'acte els Regidors el Sr. Marc Sensada i Rusiñol, la Sra. Àngels Arasa i Uriach, 
el Sr. Antonio Morales i Calderón, el Sr. Ferran Sayes i Jato i la Sra. Silvia Campoy Curriu. 

En el moment d’iniciar-se la sessió no hi és present la regidora la Sra. Olga Saus i Marginet, la 
qual s’hi incorpora uns minuts més tard.

Actua  com a  Secretària de la Corporació N’Elizabeth Benítez Vilajuana. 

Comprovat que el quòrum d'assistència acompleix allò que disposa l'article 98.c) del Decret 
legislatiu  2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el  Sr. Alcalde obre la sessió.

1.-   ACORD D’APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DEL PLE ORDINARI DE DATA   
22 DE JUNY DE 2021

Es sotmet a la consideració del Ple de la Corporació el redactat  de l’acta del ple ordinari de 
data 22 de juny de 2021.

Sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació, per unanimitat dels assistents,  amb 4 
vots a favor dels regidors de Junts per Catalunya-Guardiola de Berguedà, i 2 dels regidors de 
l’Agrupació d’Electors de Guardiola, s’acorda:

Únic.-  Aprovar  per  unanimitat  dels  assitents i  sense esmenes,  el  redactat  de l’acta del  ple 
ordinari de data 22 de juny de 2021.

2.- PROPOSTA  DE  DESIGNACIÓ  DE  LES  DUES  FESTES  LOCALS  DEL  CALENDARI 
LABORAL 2022

Atès que l’article 37.2 de l’Estatut dels Treballadors indica que de les catorze festes laborals,  
dues seran locals, i per Decret de la Generalitat de Catalunya s’estableix que les dues festes 
locals seran fixades per Ordre del Conseller de Treball, a proposta dels municipis respectius.

Atès que d’acord amb el que estableix l’article 46 del Reial Decret 2001/83 correspon al Ple de  
la Corporació la proposta de festes locals.

Aquesta Alcaldia proposa al Ple de la Corporació l’adopció del següent acord:

Primer.- Proposar com a dues festes locals, a incloure al calendari laboral de l’any 2.022, les 
següents:

-Dia 25 d’abril de 2022
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-Dia 10 d’agost de 2.022

Segon .- Comunicar aquest acord, a la delegació Territorial de Barcelona del Departament de 
Treball de la Generalitat.

Sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació, per unanimitat dels assistents,  amb 4 
vots a favor dels regidors de Junts per Catalunya-Guardiola de Berguedà, i 2 dels regidors de 
l’Agrupació d’Electors de Guardiola.

En  el  torn  de  debat  el  Sr.  Alcalde  manifesta  que  enguany  Sant  Marc  i  Sant  Llorenç  són 
laborables i per tant es proposa la designa d’aquests dos dies com a festes locals.

3.-  ACORD D’APROVACIÓ INICIAL DE L’INVENTARI GENERAL DE BÉNS I DRETS DE 
L’AJUNTAMENT DE GUARDIOLA DE BERGUEDÀ A 31 DE DESEMBRE DE 2020

Vist  l’expedient corresponent a l’aprovació inicial de l’inventari de béns i drets de l’Ajuntament a 
31 de desembre de 2020, elaborat per la Diputació de Barcelona. 

L’article 222.1 del Decret  Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la  
Llei  municipal  i  de  règim local  de  Catalunya,  disposa  que  els  ens  locals  ha  de  portar  un 
inventari de llurs béns, el qual ha de comprendre els béns de domini púbic i els patrimonials, els  
drets i els valors mobiliaris.

L’article 222.3 determina que correspon al ple de la corporació l’aprovació, la rectificació i la 
comprovació de l’inventari. 

Per tot això, es proposa al Ple, l’adopció dels següents,

ACORDS:

Primer.- Aprovar inicialment l’inventari de béns i drets de l’Ajuntament a 31 de desembre de 
2020, elaborat per la Diputació de Barcelona. 

Segon.- Sotmetre l’expedient a exposició pública mitjançant la publicació de l’edicte a l’e-tauler i 
al  BOP,  per  un termini  de  20  dies  hàbils  als  efectes que els  interessats  puguin  presentar 
reclamacions i/o al·legacions que creguin convenients.

Tercer.- Entendre elevada a definitiva l’aprovació de l’inventari general de béns i drets si no es  
presenten al·legacions en el termini d’informació pública.

Quart.- Remetre una còpia de l’esmentat inventari al Departament de Governació i Relacions 
Institucionals de la Generalitat de Catalunya i a la Subdelegació del Govern.

Cinquè.- Procedir a la inscripció al Registre de la Propietat dels béns i drets que no hi figurin  
inscrits, d’acord amb allò que determina l’article 223 del Decret  Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,  
pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

Essent les 19.15 hores s’incorpora al Ple de l’Ajuntament la regidora de la corporació la Sra. 
Olga Saus Marginet.

Sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació, per unanimitat dels assistents,  amb 4 
vots a favor dels regidors de Junts per Catalunya-Guardiola de Berguedà, i 3 dels regidors de 
l’Agrupació d’Electors de Guardiola.
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En el torn de debat el Sr. Alcalde manifesta que se’ls ha fet arribar còpia de l’inventari elaborat 
per  la  Diputació  de  Bracelona,  estarà  20  dies  a  exposició  públcia  per  si  volen  fer-hi 
observacions.

4.- MOCIÓ  A  FAVOR DEL  PLE  RECONEIXEMENT  DELS  DRETS  DE  LES  PERSONES 
TRANS* I EN SUPORT D'UNA LLEI TRANS ESTATAL

El fet trans* suposa una condició humana més i forma part de la seva diversitat. Però les 
persones trans* han patit i encara pateixen violència estructural i discriminacions quotidianes, 
que afecten tots els àmbits de la seva vida i impedeixen el desenvolupament vital en plenitud:  
la patologització, la tutela dels seus cossos, problemes per accedir al mercat laboral, continuar 
amb els estudis, gaudir de l'oci o l'esport,  optar a un habitatge digne o, simplement, viure 
lliures  de  violències  i  agressions.  En  l'actual  marc  normatiu,  les  persones  trans*  estan 
acceptades, però no plenament incloses en la societat, amb una visió absolutament arcaica i 
massa focalitzada, i que no reflecteix ni respon el sentiment de la nostra societat del segle  
XXI.

Actualment, les persones trans* encara es tracten  com si tinguessin un problema de salut 
mental i no com una forma més de la diversitat humana. Històricament, eren diagnosticades 
amb un Trastorn d’Identitat de Gènere i sense solució legal, i la llei espanyola 3/2007, encara 
vigent, va permetre el canvi de la menció de sexe al Registre Civil, però imposant condicions 
com  el  requeriment  d'un  diagnòstic  psiquiàtric  de  disfòria  de  gènere  o  la  necessitat  de 
sotmetre's durant dos anys a tractaments hormonals. Tot i l'avenç limitat que suposa, aquesta 
llei  era  ja  insuficient,  perquè  no  inclou  cap  mesura  per  reparar  i  reduir  les  greus 
discriminacions, no reconeix les identitats no binàries, deixa fora menors i persones migrades i 
perpetua  la  patologització.  Fins  i  tot  el  Tribunal  Constitucional,  en  sentència  99/2019,  ha 
reconegut que l'article 1 d'aquesta llei és inconstitucional.

Durant  anys  els  col·lectius  i  entitats  de  persones trans*  han  reivindicat  la  necessitat  i  la 
urgència d'avançar legislativament per superar l'obsoleta i desfasada Llei 3/2007, per garantir 
plenament la igualtat i els drets que avui no tenen reconeguts, i fer front al deute històric de la  
nostra societat envers les persones trans*.
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Gràcies a la lluita d’aquest col·lectiu, el govern espanyol es va comprometre a impulsar una 
Llei Trans*, així com una llei contra la Discriminació de les Persones LGTBI, tal com va recollir 
l'acord de coalició entre PSOE i Podemos. Així, fa pocs dies es van donar a conèixer els 
esborranys d’aquests dos projectes de llei, preparats des del Ministerio de Igualdad i fruit del 
treball i l'esforç especialment del col·lectiu trans* durant els darrers anys.

El projecte de Llei Trans presentat, que estava previst que anés al Consell de Ministres durant 
la  primera  quinzena de  febrer,  representa  la  superació  de  la  Llei  3/2007  i  del  seu  marc 
patologitzador.  En  l’esborrany  d'aquesta  llei,  llargament  reivindicada,  les  persones  trans* 
podran decidir sobre els seus propis cossos i la seva pròpia vida sense dependre de ningú, 
lliures  de  tuteles,  ja  que  es  basarà  en  la  lliure  manifestació  i  només  serà  necessària 
l'autorització expressa de la persona interessada, sense haver d'estar condicionat, en cap cas, 
a informes psiquiàtrics o a l'obligació de sotmetre's a cirurgies i/o tractaments hormonals de 
cap mena.

En els darrers mesos hem vist també, malauradament, com des de certs sectors s'ha generat 
un rebuig frontal i  violent a qualsevol avenç legislatiu per reconèixer els drets i  garantir la 
dignitat de les persones trans*. S'ha arribat a qüestionar els consensos existents i, fins i tot, la 
mateixa Llei 3/2007. Entre les veus més reaccionàries destaca la de la Vicepresidenta Primera 
del Gobierno espanyol, que ha arribat a afirmar que aquesta proposta “posa en risc els criteris 
d'identitat de la resta de 47 milions d'espanyols” (sic), mostrant la seva preocupació per la 
possibilitat d'escollir el gènere “sense               més que la seva pròpia voluntat o desig”. Unes 
declaracions que contrasten amb la proposta de llei presentada pel mateix PSOE l'any 2017 
(amb una ponència posterior al 2019), molt similar a la presentada recentment pel Ministerio 
de Igualdad.

Aquest posicionament que sorgeix ara, s'afegeix al d'altres persones i col·lectius que també 
neguen la identitat de les persones trans*, que rebutgen que les dones trans* siguin dones i 
els homes trans* siguin homes, deixant de banda per complet a les persones no binàries. 
Postulats  excloents  i  discursos  d'odi  emparats  per  sectors  d'ultradreta.  Cal  remarcar  la 
violència exercida contra les dones trans* que, amb un discurs que recorda a la xenofòbia 
aplicada al gènere, són culpabilitzades de ser origen del masclisme quan en són, sense cap 
dubte, víctimes.
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És necessari, arribats en aquest punt, recordar els Principis de Yogyakarta de 2006 sobre 
l'aplicació de la legislació internacional dels Drets Humans en relació a l'orientació sexual i la 
identitat de gènere, presentats a les Nacions Unides en 2007 per la Comissió Internacional de 
Juristes i el Servei Internacional per als Drets Humans, on s'insta als estats a adoptar totes les 
mesures  legislatives,  administratives  i  de  qualsevol  índole  necessàries  per  respectar 
plenament i reconèixer legalment el dret de cada persona a determinar la seva identitat de 
gènere i a viure la seva orientació sexual amb respecte. Aquest aspecte està molt ben entès,  
respectat i valorat a les petites poblacions, i, en canvi, no tan a les grans capitals. Sort que hi  
ha un 65% de municipis de menys de 10.000 habitants, i això ens dóna esperança.

També cal fer esment a la Resolució 2048 de 2015, del Consell d'Europa, i a l'Estratègia de la 
Comissió  Europea  presentada  al  mes de  novembre  de  2020  per  impulsar  la  igualtat  del 
col·lectiu LGTBIQ, a més de l'informe de la Comissió Europea publicat al juny del mateix any 
sobre els procediments legals de reconeixement de gènere i el seu impacte en la vida de les 
persones trans* a la Unió Europea. Aquests organismes conclouen que l'autodeterminació de 
gènere  és  essencial  per  millorar  el  reconeixement  de  les  persones  trans*,  i  que  els 
procediments basats únicament  en l'autodeterminació  de gènere,  sense tuteles mèdiques, 
judicials o administratives, per efectuar el canvi en la documentació i reconèixer la identitat 
d'aquestes persones, són els adequats per preservar la dignitat, el respecte a la vida personal 
i, en definitiva, el respecte als Drets Humans.

A Catalunya, el col·lectiu LGTBI, i concretament les persones trans*, compten des de fa anys 
amb la Llei 11/2014, del 10 d'octubre, per a garantir els drets de les persones lesbianes, gais,  
bisexuals,  transgèneres i intersexuals, i per erradicar l'homofòbia, la bifòbia i la transfòbia.  
Una llei impulsada per les entitats, que ha suposat un gran avenç per al reconeixement dels 
drets del col·lectiu LGTBI a Catalunya. Aquesta llei posa èmfasi en la despatologització de les 
identitats trans*, i  valora l'autodeterminació com a eina que reconeix a les persones trans* 
com a subjectes de dret, principi que ha adquirit rang de dret humà fonamental, que forma part 
dels estandards europeus i que és imprescindible per a abordar la discriminació i garantir la 
igualtat de les persones trans*. La recentment aprovada Llei 19/2020, per a la Igualtat de 
Tracte  i  No  Discriminació,  també  estableix  la  tramitació  d'una  futura  llei  trans*  catalana, 
basada en el dret a l'autodeterminació de gènere
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Aquestes lleis, però, com la d'altres comunitats autònomes que compten també amb legislació 
LGTBI i/o específica trans*, tenen les limitacions pròpies de les competències autonòmiques. 
Encara que aquestes lleis permetin la modificació del camp del sexe o gènere i el nom en els  
documents  administratius  dependents  de  l'administració  autonòmica,  no  permeten  la 
rectificació en els documents estatals, molt especialment el Document Nacional  d'Identitat. 
Aquesta  situació  vulnera  els  drets  de  les  persones  trans*,  i  genera  desprotecció   i  
discriminació.

Al mes de juliol de 2019, el Tribunal Constitucional va estimar la qüestió d'inconstitucionalitat 
plantejada pel Tribunal Suprem respecte la Llei 3/2007, i ho va fer en un sentit favorable al  
dret de les persones trans* menors d'edat en veure reconeguda legalment la seva identitat de  
gènere. En qualsevol cas, la decisió del Tribunal Constitucional posa de manifest, una vegada 
més, l'insuficient i obsolet marc legislatiu espanyol pel que fa a la identitat de les persones 
trans*.

Disposar  d'una  Llei  Trans*  que  reconegui  i  garanteixi  de  manera  integral  i  efectiva  les 
persones trans no és només necessària, és també una urgència i una obligació que tenim com 
a societat.        La realitat evidencia que, malgrat els avenços assolits en els darrers anys, la 
discriminació  estructural  que  pateixen  les  persones  trans*  en  les  seves  vides,  en  l'àmbit 
sanitari, educatiu               o laboral, entre d'altres, està lluny d'erradicar-se. En aquest sentit,  
les  propostes  legislatives  elaborades  pel  Ministerio  de  Igualdad  amb  la  participació  dels 
col·lectius i entitats trans*, suposa un bon punt de partida per reparar el deute històric que té  
la societat  amb les persones trans*, poder garantir  plenament els seus drets i  aconseguir  
posar fi a les discriminacions. Tot i això, s’hauria de lluitar per tal que les persones trans* 
estiguessin  tan incloses dins de la  societat,  que no necessitessin  una  llei  pròpia  que les 
defensés.  

Ha  arribat  el  moment  de  considerar  les  persones  trans*  com  a  subjectes  actius  en  la 
formulació  de polítiques i  disposicions  normatives a  escala  estatal,  que no patologitzin  ni 
tutelin  els  seus  cossos  ni  les  seves  identitats  a  través  de  requeriments  i  intervencions 
mèdiques i psiquiàtriques. Cal, igualment, que sigui reconeguda socialment la diversitat en el 
gènere que superi el binarisme de gènere. Finalment, també és urgent la implementació de 
mesures  per  aconseguir  la  plena  igualtat  social  de  les  persones  trans*,  també  menors  i 
persones migrades, particularment en els àmbits laborals, de l'habitatge, educatiu, sanitari i de 
prevenció de les violències.

Per tot el que s'ha exposat, es proposa al Ple, l’adopció dels següents acords,
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ACORDS:

PRIMER.- Instar al Govern espanyol a iniciar el tràmit i aprovar en aquesta legislatura una llei  
estatal basada en el projecte elaborat pel Ministerio de Igualdad i les entitats trans*, per a la 
igualtat plena de les persones trans*, fonamentada en la despatologització i reconeixement de 
les identitats trans*, en l'autodeterminació de la identitat i expressió de gènere i en l'abordatge 
integral de polítiques per intervenir en les desigualtats estructurals que encara pateixen les 
persones trans*.

SEGON.-  Donar  trasllat  d'aquests  acords  a  tots  els  grups  del  Congrés  dels  Diputats,  al 
Ministerio de Igualdad, a la Plataforma Trans Estatal, a l'Observatori contra l'Homofòbia, les 
entitats membres del Consell Nacional LGTBI, la Xarxa de Municipis LGTBI de Catalunya  i a  
la Federació Estatal de Lesbianes, Gais, Trans i Bisexuals (FELGTB).

Sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació, per unanimitat dels assistents,  amb 4 
vots a favor dels regidors de Junts per Catalunya-Guardiola de Berguedà, i 3 dels regidors de 
l’Agrupació d’Electors de Guardiola.

En el torn de debat el Sr. Alcalde manifesta que una persona de Bagà activista, està posant de 
relleu aquesta situació i va proposar fer aquesta moció per posar-ho de manifest. Es va aprovar 
al Consell d’Alcaldes i al Ple del Consell Comarcal i es va proposar de passar-ho a tots els  
Ajuntaments, més ara tenint en compte la presència de determinats col·lectius.

El Sr. Marc Sensada exposa que la moció defensa la situació de les persones trans com una 
condició humana, no com una malaltia mental, es tracta de fer una regulació d’aquesta figura i  
un clar rebuig contra totes les agressions que hi ha hagut. Seguidament procedeix a la lectura 
dels acords que es sotmeten a votació.

La Sra. Olga Saus demana si això s’envia com a Ajuntament al Consell Comarcal i després el  
Consell ho passa als diferents estaments o s’envia directament com a Ajuntament als diferents 
estaments.
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El Sr. Alcalde exposa que ho envia individualment cada ajuntament als diferents organismes.

5.-   DONAR COMPTE DELS  DECRETS  D’ALCALDIA NÚM.  13/2021,  14/2021,  15/2021,   
16/2021, 17/2021, 18/2021, 19/2021 I 20/2021

El Ple de l’Ajuntament, es dóna per assabentat dels citats Decrets.

6.-  DONAR COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LES JUNTES DE GOVERN NÚMS. 
16/2021, 17/2021, 18/2021, 19/2021, 20/2021 I 21/2021

El Ple de l’Ajuntament, es dóna per assabentat dels citats acords adoptats per la Junta 
de Govern. 

7.- INFORMES D’ALCALDIA

El Sr. Alcalde dona la paraula al Sr. Marc Sensada que informa en primer lloc de les Festes, la 
primera que es va fer va ser Sant Joan, que es va fer un espectacle pirotècnic a la plaça; la  
Festa Major, un any més es va haver d’adaptar a la situació del COVID, amb un format més  
reduït i amb el públic assegut per tenir controlar l’aforament; s’han fet també activitats d’estiu  
com la  Festa  del  Barri,  el  circuit  d’obstacles  al  camp  de  futbol,  una  conferència  sobre  el 
feminisme i l’espectacle de la Sra. Bombolles. Els actes han tingut una bona assistència.

Informa que properament ve la Fira del Bolet i de Tots Sants, s’hi està treballant a veure què 
permeten fer i com es pot organitza. Al llarg d’aquest mes s’intentarà lligar, mantenint la majoria  
d’actes que es puguin.

Es van pagar totes les subvencions d’autònoms i establiments, es van repartir 19.800 € entre 
17 autònoms i empreses diferents, la partida va quedar quasi exhaurida.

Amb l’estiu el tema de la UBIC ha quedat aturat, hi ha gent que en té ganes i properament es 
reprendran  les  converses  per  muntar  la  UBIC o  si  més  no  per  tenir  tots  els  comerciants  
conectats i poder dinamitzar el comerç. 

Ha començat fa poques setmanes l’Escola Bressol, ara hi ha 7-8 nens però en els propers 
mesos se n’incorporaran de nous, està previst que s’acabi el curs amb 14-15 nens.

S’estan preparant els subvencions per entitats, que sortiran properament.

La Sra. Saus manifesta que en relació a les Fires, la darrera que es va cedir a una empresa 
perquè ho organitzés, va marcar la ubicació de les parades amb un esprai a terra que ha  
quedat marcat. 

El Sr. Sensada manifesta que en cap altra pocasió s’havia fet i que es tindrà en compte que no 
es repeteixi.

El Sr. Alcalde exposa que ells van ser els primers sorpresos quan ho van veure.

La Sra. Saus afegeix que els hi van dir que marxava, però no ha marxat.

El Sr. Alcalde respon dient que ho van fer netejar per la birgada però que ho tindran en compte 
per futures ocasions.

La Sra. Arasa informa que està previst que aquest any es facin més activitats que l’any passat;  
es recuperarà el gimnàs per la gent gran; es continuarà fent el taller de memòria i francès;  
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s’inclouran les caminades, però es canviarà el dia perquè fins ara es feia dilluns per què no es 
solapi amb altres activitas; també es farà ioga i els balls en línia que ja es feien. Aquest any no  
es farà català perquè no hi ha gent suficient. Si més endavant es veu que hi ha més gent  
interessada es plantejarà tornar-ho a fer. I l’Antonia seguirà fent el taller d’enquadernació que ja  
es feia. Amb la Llar estan preparant la Festa dels 80 anys que es farà el mes vinent, són 5 
dones; no es pot obrir a tothom ni oferir menjar però sí que es permetrà que hi assisteixin els  
familiars i en funció de l’evolució de la pandèmia es decicidà si es pot obrir o no a la resta de la 
gent.

S’està preparant el 15 premi de fotografia del Memoria Joan Ribera.

També està previst de fer una caminada de salut lligada amb una xerrada amb la Roser.

El Sr. Antonio Moralesa informa que s’han repassat els camins de l’ADF que va del camí de la 
Pobla cap a Riutort, l’Estret, el Xalet de coll de pal, donen la volta al Xalet , baixen per Gavarrós  
i retornen aquí.

S’està fent el manteniment del poble i s’han fet obres de manteniment a l’escola.

El Sr. Sayes demana si el local de l’AMPA entra dins d’això.

El Sr. Alcalde respon dient que el Departament d’Ensenyament es va comprometre a arreglar-
ho. L’AMPA els hi va comentar que hi continua havent goteres.  Ho havien arreglat però hi 
tornen  a  haver  goteres.  Es  tornarà  a  demanar  al  departament  que  es  faci  les  actuacions 
necessàries per arreglar-ho. 

El Sr. Sayes demana si ja s’ha fet.

El Sr. Alcalde respon dient que encara no, però que es farà.

La Sra. Campoy demana si s’està mirant la situació del carrer Indústria.

El Sr. Alcalde respon dient que s’està mirant amb l’arquitecte que s’està projectant que es pot 
fer, i que probablement el tub interior que hi havia amb el pes dels camions s’ha xafat i ha cedit,  
però s’hi està treballant, i es faran unes cates per saber què hi ha i arreglar-ho.

El Sr. Alcalde informa també que s’han acabat les obres de l’Estació que estava finançada pel 
PUOSC;  es  van  demanar  dues  actuacions,  una  era  aquesta  i  l’altra  és  l’arranjament  del 
cementiri, es preveu reparar una part dels nínxols i parets i fer un passadís perquè la funerària  
hi pugui treballar millor. Està previst que es faci de cara a l’any que ve.

La Sra. Campoy manifesta que ja s’havien fet alguns trasllats.

El Sr. Alcalde respon dient que sí, que ja s’han fet alguns trasllats i properament es faran els 
treballs de cara a l’any que ve.

Informa  també  que  ja  s’ha  acabat  la  primera  fase  de  la  Sala  Polivalent,  s’ha  d’inifugar  i  
properament es licitarà la segona fase.

Afegeix  que  la  Mina  de  Petroli  ja  està  operativa,  ja  s’han  acabat  les  obres,  s’han  fet  les 
instal·lacions, i properament es licitarà. El Sr. Alcalde els convida a poder-la visitar. Exposa que 
s’ha col·locat una malla per seguretat, s’ha canviat tota la il·luminació i sensors. Ha quedat molt 
bonica. Per complir normativa ens han obligat a col·locar la malla.

El Sr. Sayes demana quins passos s’han de seguir ara.

El Sr. Alcalde exposa que en el seu dia a l’haver-hi el problema de titularitat, el conveni de 
cessió al consell no va quedar operatiu per la mina.

La Sra. Saus informa que se’ls haguera hagut d’informar, perquè no en van saber res.
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El Sr. Sayes demana quina és la perspectiva o interès de l’Ajuntament respecte a la gestió, si 
es cedirà al Consell o ho farà l’Ajuntament.

El Sr. Alcalde contesta dient que s’estan estudiant encara les dues opcions o cedir-ne la gestió  
al Consell o treure directament l’Ajuntament la gestió.

El Sr. Sayes manifesta que ells són més partidaris de què la gestió es faci des de l’Ajuntament 
o es controli  des de l’Ajuntament, perquè si hagués d’anar al Consell  Comarcal estarien en 
desacord  que  entrés  en el  pack  de les esglésies romàniques,  perquè la  Mina té  un valor  
diferent que s’ha de gestionar de forma diferent.

El Sr. Alcalde contesta dient que s’han de valorar les dues opcions. I que en el seu dia ja havia 
estat gestionada per l’empresa que gestionava les esglésies, i funcionava.

La Sra. Saus exposa que ells ho han treballat i poden aportar-hi molt.

El Sr. Sayes afegeix que és una entitat singular i cal donar-hi aquesta singularitat, i que mai es 
va arribar a enlairar com era necessari. Ell considera que hi hauria d’haver un projecte a llarg 
termini amb els passos que s’haurien de fer; i creu que hi haurien de ser. Que personalment els 
preocupa veure cap a on va. Que no volen que sigui només un paquet de visites, sinó un  
projecte més gran i que li doni l’entitat que mereix.

El Sr. Alcalde insiteix que cal fer una visita conjunta per tal que puguin veure-ho i comentar-ho. 
Que és un recurs estimat. S’hi ha invertit uns 78.000 euros.

El Sr. Sayes exposa que en el seu dia quan es va presentar la caseta, tenia una finalitat i que  
ara està destrossada, també s’hi va apostar però s’ha de saber què es vol i cap on es vol anar.  
Afegeix que els agradaria participar d’aquest projecte i aportar idees.

8.- PRECS I PREGUNTES

La Sra. Saus exposa que la gespa de la piscina està fent molt  malament i  demana si s’han 
plantejat arreglar-la abans.

El Sr. Morales respon dient que és cert que es va anar tard, que es van fer les obres i no es va 
poder replantar a temps i que ho tenen en compte de cara a l’any que ve.

El Sr. Alcalde afegeix que cada any els passa igual i que a vegades costa coordinar-ho amb els 
jardiners, però que ho tindran en compte.

La Sra. Saus exposa que es van arreglar els forats de la pista de l’escola, es van posar pedaços 
però es van arreglar.

El Sr. Morales informa que es va posar un ciment especial pel gel, però que ho tenen en compte.

La Sra. Saus demana si està previst canviar les llums de l’estació que estan espatllades i els totxos 
que estan espatllats. I arreglar l’enjardinament entre el carrer comerç i l’estació.

El Sr. Alcalde respon dient que passa el mateix amb l’escola, que mirarant d’arreglar-ho i canviar 
les llums.

La Sra. Campoy proposa que es tregui tot el que és inservible, netejar-ho tot i fer-ho estètic, per 
exemple deixar la part dels arbres i fer unes lletres del municipi enjardinades,...

La Sra. Saus manifesta que el parc natural proposa una plantada d’arbres a totes les escoles, i 
que aquest any es podria plantejar amb l’escola de fer-ho conjuntament amb l’escola i arreglar 
aquell espai.
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El Sr. Alcalde respon dient que s’ha fet durant molts anys, i que abans donaven plantes però cada 
cop costa més que en donin.

La Sra. Saus contesta dient que les plantes aromàtiques si que les cedeixen des del Parc Natural, i 
que seria profitós i s’hi implicaria als nens de l’Escola.

Demana també si viu algú al Monestir de Sant Llorenç. I qui paga les despeses.

El Sr. Alcalde respon dient que sí que hi viuen, que són els guardes del Monestir i les despeses del 
monestir es paguen des d’aquí. 

La Sra. Saus demana com es gestiona el bar del camp de futbol.

El Sr. Alcalde respon dient que ho gestiona el CCR, que només pot funcionar quan hi ha els 
partits, no la resta dels dies.

La Sra. Saus exposa que ara s’ha rellogat a una altra persona.

El Sr. Alcalde respon dient que la mateixa entitat hi ha posat una persona de l’entitat que és que 
s’encarrega de fer-lo funcionar.

La Sra. Saus demana si s’ha signat un conveni amb el Consell per la gestió del menjador.

El Sr. Alcalde respon dient que no s’ha signat cap conveni perquè la gestió ja és del Consell, i el 
que es feia els altres anys era signar un conveni amb el Consell  per fer nosaltres la gestió, 
enguany com que ho gestiona el Consell no ha calgut conveni.

Des  de  l’Ajuntament  s’ha  assumit  el  compromís  d’assumir  les  despeses  del  monitoratge  de 
menjador, per mantenir les mateixes persones que hi havia fins ara.

La  Sra.  Saus  exposa  que  s’haurien  de  tenir  en  compte  que  hi  ha  determinats  serveis  que 
s’ofereixen a Santa Eulàlia i que no estan oferint aquí a Guardiola. Considera que tots els alumnes 
haurien de tenir els mateixos serveis.

El Sr. Alcalde contesta dient que quan tinguin la persona interlocutora de l’AMPA es posaran en 
contacte amb el Consell per parlar-ne.

La Sra. Saus demana informació respecte al tema del Circ, perquè hi ha gent que no està d’acord 
amb que es faci actuacions de circ. Que en un ple es va parlar i ja es va dir que no es portarien 
animals i n’hi va haver.

El  Sr.  Alcalde  exposa  que  els  van  demanar  permís  per  instal·lar  un  circ,  es  va  reclamar 
documentació complementària que van aportar. Amb tota la documentació que van presentar en 
cap moment van dir que portessin animals. Es va parlar amb els Mossos, els van dir que no eren 
animals salvatges, que ho consideren animals domèstics, no salvatges. Des de l’Ajuntament se’ls 
va demanar molta documentació complementària que van aportar i en cap moment van comunicar 
a l’Ajuntament que es portessin animals. 

Des de l’Ajuntament es proposa que quan es vulgui  instal·lar un circ es presenti un certificat 
acreditatiu de que no porten animals ni per actuar ni a fora. 

La Sra. Saus exposa que es va posar una sorra de riu a la llar d’infants que ha anat molt bé i es 
demana si fora possible que es col·loqués en parcs i en altres espais perquè hi poguesin jugar els 
nens.

El Sr. Sensada contesta dient que si se’n posa hi ha el problema que hi van els gats.

La Sra. Saus demana que es pugui buscar una sol·lució perquè els nens puguin jugar al sorral 
amb pales i galledes. Afegeix que els parcs necessiten arreglar-se. I que fora convenient fer un 
projecte d’arreglar els parcs, sobretot el de l’Estació.
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La Sra. Campoy proposa que sigui de cautxú.

La Sra. Saus respon dient que de cautxú no, de gespa.

El Sr. Morales respon dient que els parcs han de complir la normativa.

La Sra. Saus afegeix que els parcs han de ser amb gespa, que si els nens cauen amb gespa no es 
fan mal, amb cautxú es cremen.

El Sr. Sensada exposa que hi ha un cautxú que és d’una sola tira, no amb plaques, que van 
pensar que el cautxú era una bona solució per la seguretat, per la neteja i per evitar que hi vagin 
animals. Que també s’ha de mirar que hi hagi sol. Que a sota dels gronxadors i del tobogan hi ha  
d’haver un element tou perquè els nens no es facin mal.

La Sra. Saus informa que a la zona no hi ha parcs adequats per nens, que només n’hi ha a la  
Cerdanya, a la Massana i al Parc de l’Agulla.

El Sr. Sayes exposa que en molts llocs hi ha més fusta i en les zones de seguretat hi ha com una 
estella per evitar que els nens es facin mal.

El Sr. Sensada contesta dient que de moment s’han demanant uns primers pressupostos, i que 
s’està estudiant.

La Sra. Saus demana que ja que s’està fent un projecte de parcs, que es faci ben fet. I que 
s’ofereixen per aportar idees i opinions.

El Sr. Sayes exposa que en relació amb la petició que van fer amb el tema de la denominació del 
Collet, que se’ls va donar resposta amb l’informe de l’arxiver. Demana si consideren que s’ha de 
canviar el nom o no.

El Sr. Alcalde contesta dient que el primer cop que ho va veure li va sobtar molt, i que li van dir que 
el  Departament  de  Carreteres  tiba  del  topònim  i  que  si  no  hi  estem d’acord  cal  incoar  un 
procediment, però que potser primer caldria parlar amb els propietaris.

El Sr. Sayes informa que potser s’hauria de demanar que s’investigués i saber què és el que 
reclama l’institut cartogràfic.

I no havent-hi d’altres assumptes a tractar s’aixeca la sessió essent les 20.50 h, de tot el qual  
s’estén la present acta per mi la secretària que en dono fe. 
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	La Sra. Saus demana com es gestiona el bar del camp de futbol.
	El Sr. Alcalde respon dient que ho gestiona el CCR, que només pot funcionar quan hi ha els partits, no la resta dels dies.
	La Sra. Saus exposa que ara s’ha rellogat a una altra persona.
	El Sr. Alcalde respon dient que la mateixa entitat hi ha posat una persona de l’entitat que és que s’encarrega de fer-lo funcionar.
	La Sra. Saus demana si s’ha signat un conveni amb el Consell per la gestió del menjador.
	El Sr. Alcalde respon dient que no s’ha signat cap conveni perquè la gestió ja és del Consell, i el que es feia els altres anys era signar un conveni amb el Consell per fer nosaltres la gestió, enguany com que ho gestiona el Consell no ha calgut conveni.
	Des de l’Ajuntament s’ha assumit el compromís d’assumir les despeses del monitoratge de menjador, per mantenir les mateixes persones que hi havia fins ara.
	La Sra. Saus exposa que s’haurien de tenir en compte que hi ha determinats serveis que s’ofereixen a Santa Eulàlia i que no estan oferint aquí a Guardiola. Considera que tots els alumnes haurien de tenir els mateixos serveis.
	El Sr. Alcalde contesta dient que quan tinguin la persona interlocutora de l’AMPA es posaran en contacte amb el Consell per parlar-ne.
	La Sra. Saus demana informació respecte al tema del Circ, perquè hi ha gent que no està d’acord amb que es faci actuacions de circ. Que en un ple es va parlar i ja es va dir que no es portarien animals i n’hi va haver.
	El Sr. Alcalde exposa que els van demanar permís per instal·lar un circ, es va reclamar documentació complementària que van aportar. Amb tota la documentació que van presentar en cap moment van dir que portessin animals. Es va parlar amb els Mossos, els van dir que no eren animals salvatges, que ho consideren animals domèstics, no salvatges. Des de l’Ajuntament se’ls va demanar molta documentació complementària que van aportar i en cap moment van comunicar a l’Ajuntament que es portessin animals.
	Des de l’Ajuntament es proposa que quan es vulgui instal·lar un circ es presenti un certificat acreditatiu de que no porten animals ni per actuar ni a fora.
	La Sra. Saus exposa que es va posar una sorra de riu a la llar d’infants que ha anat molt bé i es demana si fora possible que es col·loqués en parcs i en altres espais perquè hi poguesin jugar els nens.
	El Sr. Sensada contesta dient que si se’n posa hi ha el problema que hi van els gats.
	La Sra. Saus demana que es pugui buscar una sol·lució perquè els nens puguin jugar al sorral amb pales i galledes. Afegeix que els parcs necessiten arreglar-se. I que fora convenient fer un projecte d’arreglar els parcs, sobretot el de l’Estació.
	La Sra. Campoy proposa que sigui de cautxú.
	La Sra. Saus respon dient que de cautxú no, de gespa.
	El Sr. Morales respon dient que els parcs han de complir la normativa.
	La Sra. Saus afegeix que els parcs han de ser amb gespa, que si els nens cauen amb gespa no es fan mal, amb cautxú es cremen.
	El Sr. Sensada exposa que hi ha un cautxú que és d’una sola tira, no amb plaques, que van pensar que el cautxú era una bona solució per la seguretat, per la neteja i per evitar que hi vagin animals. Que també s’ha de mirar que hi hagi sol. Que a sota dels gronxadors i del tobogan hi ha d’haver un element tou perquè els nens no es facin mal.
	La Sra. Saus informa que a la zona no hi ha parcs adequats per nens, que només n’hi ha a la Cerdanya, a la Massana i al Parc de l’Agulla.
	El Sr. Sayes exposa que en molts llocs hi ha més fusta i en les zones de seguretat hi ha com una estella per evitar que els nens es facin mal.
	El Sr. Sensada contesta dient que de moment s’han demanant uns primers pressupostos, i que s’està estudiant.
	La Sra. Saus demana que ja que s’està fent un projecte de parcs, que es faci ben fet. I que s’ofereixen per aportar idees i opinions.
	El Sr. Sayes exposa que en relació amb la petició que van fer amb el tema de la denominació del Collet, que se’ls va donar resposta amb l’informe de l’arxiver. Demana si consideren que s’ha de canviar el nom o no.
	El Sr. Alcalde contesta dient que el primer cop que ho va veure li va sobtar molt, i que li van dir que el Departament de Carreteres tiba del topònim i que si no hi estem d’acord cal incoar un procediment, però que potser primer caldria parlar amb els propietaris.
	El Sr. Sayes informa que potser s’hauria de demanar que s’investigués i saber què és el que reclama l’institut cartogràfic.
	I no havent-hi d’altres assumptes a tractar s’aixeca la sessió essent les 20.50 h, de tot el qual s’estén la present acta per mi la secretària que en dono fe.
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